
Protokół Nr XLIV/17
sesji Rady Miejskiej w Ścinawie 

w kadencji 2014-2018
z dnia 28 września 2017r. 

Obrady  sesji  Rady  Miejskiej  rozpoczęto  o  godz.  12:40  w  sali  konferencyjnej  Centrum  Turystyki
i Kultury w Ścinawie.

Nieobecni na sesji:
Radni: A. Wilgosz i W. Jagiełło

Ponadto  w  sesji  uczestniczyli  Burmistrz  Ścinawy  Pan  Krystian  Kosztyła,
oraz  pracownicy  urzędu i  zaproszeni  goście  (lista  obecności  stanowi  załącznik  nr  1  do niniejszego
protokołu).

Ad. 1. Otwarcie sesji oraz powitanie radnych i gości.

Ad. 2. Stwierdzenie quorum.
Przewodniczący  Rady  Miejskiej-Pan  Marek  Szopa  dokonał  otwarcia  XLIV  sesji  Rady  Miejskiej
w Ścinawie. Następnie stwierdził, że zgodnie z załączoną do protokołu listą obecności w sesji Rady na
15 członków Rady uczestniczy 13 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada Miejska w Ścinawie
może  podejmować  prawomocne  uchwały  (lista  obecności  stanowi  załącznik  nr  2  do  niniejszego
protokołu). 

Następnie Przewodniczący przedstawił porządek obrad XLIV sesji Rady Miejskiej:
1. Otwarcie sesji oraz powitanie gości.
2. Stwierdzenie quorum.
3. Ewentualne zmiany porządku obrad.
4. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał w sprawie:
1) określenia zasad ustalania i przekazywania środków finansowych, wynikających z rozliczenia podatku
od towarów i usług samorządowego zakładu budżetowego;
2) wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości ( na okres 10 lat);
3) wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości (na czas nie oznaczony);
4) zmieniającej uchwały Nr XXXVIII/246/17 z dnia 27 kwietnia 2017 r. w sprawie udzielenia dotacji na
prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane;
5) w sprawie nadania statutu Miejsko-Gminnemu Zespołowi Zakładów Opieki Społecznej w Ścinawie; 
6) ustalenia zasad przyznawania i wysokości diet dla radnych Rady Miejskiej w Ścinawie oraz zwrotu
kosztów podróży służbowych przysługujących radnym.
5. Zatwierdzenie protokołów z sesji Rady Miejskiej w Ścinawie:
1) Nr XXXIX z dnia 29 maja 2017 r.
2) Nr XL z dnia 22 czerwca 2017 r.
3) Nr XLI z dnia 29 czerwca 2017 r.
4) Nr XLII z dnia 23 sierpnia 2017 r.
6. Interpelacje i zapytania radnych.
7. Wolne wnioski.
8. Zapytania sołtysów.
9. Sprawozdanie Burmistrza Ścinawy z prac w okresie międzysesyjnym za okres:
1) od 13 maja 2017 r. do 2 czerwca 2017 r.
2) od 3 czerwca 2017 r. do 26 lipca 2017 r.
10.Sprawozdanie Burmistrza Ścinawy z wykonania uchwał Rady w okresie międzysesyjnym za okres:
1) od 13 maja 2017 r. do 2 czerwca 2017 r.
2) od 3 czerwca 2017 r. do 26 lipca 2017 r.
11.Odpowiedzi na zapytania i interpelacje.
12.Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady. 



Ad. 3   Ewentualne zmiany porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał czy są uwagi do porządku obrad. 

Burmistrz Pan Krystian Kosztyła zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad jednego projektu
w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy Ścinawy.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  13  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(13 głosami „za”, „przeciw”-0, „wstrzymało się”-0) przyjęła wniosek o wprowadzenie do
porządku  obrad  projektu  uchwały  w sprawie  zmiany  wieloletniej  prognozy  finansowej
gminy Ścinawy.

Następnie Przewodniczący przedstawił nowy porządek obrad XLIV sesji Rady Miejskiej:
1. Otwarcie sesji oraz powitanie gości.
2. Stwierdzenie quorum.
3. Ewentualne zmiany porządku obrad.
4. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał w sprawie:
1) określenia zasad ustalania i przekazywania środków finansowych, wynikających z rozliczenia podatku
od towarów i usług samorządowego zakładu budżetowego;
2) wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości ( na okres 10 lat);
3) wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości (na czas nie oznaczony);
4) zmieniającej uchwały Nr XXXVIII/246/17 z dnia 27 kwietnia 2017 r. w sprawie udzielenia dotacji na
prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane;
5) nadania statutu Miejsko-Gminnemu Zespołowi Zakładów Opieki Społecznej w Ścinawie; 
6) ustalenia zasad przyznawania i wysokości diet dla radnych Rady Miejskiej w Ścinawie oraz zwrotu
kosztów podróży służbowych przysługujących radnym;
7) zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy Ścinawy.
5. Przyjęcie protokołów z sesji Rady Miejskiej w Ścinawie:
1) Nr XXXIX z dnia 29 maja 2017 r.
2) Nr XL z dnia 22 czerwca 2017 r.
3) Nr XLI z dnia 29 czerwca 2017 r.
4) Nr XLII z dnia 23 sierpnia 2017 r.
6. Interpelacje i zapytania radnych.
7. Wolne wnioski.
8. Zapytania sołtysów.
9. Sprawozdanie Burmistrza Ścinawy z prac w okresie międzysesyjnym za okres:
1) od 13 maja 2017 r. do 2 czerwca 2017 r.
2) od 3 czerwca 2017 r. do 26 lipca 2017 r.
10.Sprawozdanie Burmistrza Ścinawy z wykonania uchwał Rady w okresie międzysesyjnym za okres:
1) od 13 maja 2017 r. do 2 czerwca 2017 r.
2) od 3 czerwca 2017 r. do 26 lipca 2017 r.
11.Odpowiedzi na zapytania i interpelacje.
12.Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady. 

Ad. 4. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał w sprawie: 

Ad.4.1. Określenia zasad ustalania i przekazywania środków finansowych, wynikających z rozliczenia
podatku od towarów i usług samorządowego zakładu budżetowego.

Skarbnik Miasta i Gminy Ścinawa Pani Marzena Dawedowska przedstawiła projekt uchwały.

Komisja Budżetu,  Finansów i  Strategii  Gospodarczej  pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt
uchwały.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  otworzył  dyskusję  do  projektu  uchwały.  Brak  pytań.  Dyskusję
zamknięto.



Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  13  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(13 głosami „za”, „przeciw”-0, „wstrzymało się”-0) podjęła uchwałę w sprawie określenia
zasad ustalania i przekazywania środków finansowych, wynikających z rozliczenia podatku
od towarów i usług samorządowego zakładu budżetowego.

Ad.4.2. Wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości ( na okres 10 lat).

Referent ds. gospodarki gruntami Pan Maciej Marek przedstawił projekt uchwały.

Komisja  Gospodarki,  Mienia  i  Bezpieczeństwa  Publicznego  negatywnie  zaopiniowała  przedmiotowy
projekt uchwały.

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję do projektu uchwały. 

J. Szebeszowicz:
Osoba, która wnioskuje o wydzierżawienie nieruchomości powinna konkretnie uzasadnić, opisać jakie to
miejsce i na jaki cel.

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan M. Szopa:
Moim zdaniem jest bardzo słabe uzasadnienie jeżeli ma być na 10 lat. Może na 3 lata wydzierżawić.
 
Referent ds. gospodarki gruntami Pan Maciej Marek:
Na 3 lata można wydzierżawić bez uchwały.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Dzierżawę  na  3  lata  to  burmistrz  może  podjąć  taką  decyzję,  a  tutaj  jest  wniosek  z  terminem
dziesięcioletnim, więc tutaj już wskazuje kompetencje rady.

E. Sitarski:
Nie ma w uzasadnieniu konkretnych wiadomości, ani jaka to ma być działalność, ani gdzie ta działka się
znajduje.

Referent ds. gospodarki gruntami Pan Maciej Marek:
Działka ta znajduje się za gospodarstwem tego Pana.

Burmistrz Ścinawy Krystian Kosztyła:
Teren, który uprawia i dzierżawi od kilku lat jest za nieruchomością Pana Alojzego.

E. Sitarski:
Dobrze by było żebyśmy wiedzieli na jakie cele ma być wydzierżawiony ten teren.

I. Chrystyna:
Chciałam zapytać o podatek rolny czy ten Pan wpłaca u nas w urzędzie ?

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Jako dzierżawca na naszym terenie jest zobowiązany do wpłaty podatku w tutejszym urzędzie.

I. Chrystyna:
Mamy czas do listopada, więc niech ten Pan uzasadni dlaczego chce wydzierżawić, aż na 10 lat a nie
np.: na 5 lat.

M. Ratajczak:
Może będzie chciał to kiedyś kupić więc jak chce to niech zagospodaruje ten teren.

M. Żogalska:
Ostatnio był taki problem z przetwórnią i też wzywaliśmy na komisje żeby wyjaśnili nam dlaczego chcą
na tak długo wydzierżawić.



I. Chrystyna:
W związku z tym, iż mamy tyle wątpliwości co do tej dzierżawy chciałabym zgłosić wniosek formalny
aby przekazać ten projekt uchwały do prac w komisji i dobrze by było aby ten Pan przyszedł na komisje
i nam wszystko wyjaśnił.

M. Żogalska:
Panie Maćku proszę przekazać żeby podanie było napisane czytelnie najlepiej na komputerze.

M. Ratajczak:
Na przyszłość niech będzie załączona mapka.

J. Szebeszowicz:
Przetwórnia dostała dzierżawę na 20 lat i nic nie robią.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
W przetwórni była taka sytuacja, że potrzebowali taką zgodę, aby podpisać umowę na dofinansowanie.

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan M. Szopa:
Ale w przypadku przetwórni była umieszczona informacja, że starają się o dofinansowanie.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Pieniądze  zostały  przyznane  przetwórni  i  procedura  jest  taka,  że  ocenę  formalną  prowadzi  Urząd
Marszałkowski i z tego co wiem to już się kończy i za chwilę będą podpisywane umowy na dotację
i wtedy będą mogli przystąpić do realizacji zadania. Wiemy, że mają już pozwolenie na budowę tej hali.

M. Ratajczak:
Jak to będzie w przyszłości, ponieważ jest to własnością gminy oni są dzierżawcami.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Okres trwałości  projektu jeżeli  są to pieniądze unijne trwa 5 lat i  po tym okresie nie ma żadnych
zobowiązań w stosunku do tego kto dawał dotację. Jeżeli chodzi o ten namiot to jest to konstrukcja,
którą można rozebrać i przenieść.

M. Ratajczak:
Trzeba się zastanowić czy w przyszłości nie mogliby tego wykupić.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Proponowaliśmy już taką możliwość i właściciele twierdzą, że w tej chwili jest to dla nich nie opłacalne.

Dyskusję zamknięto.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  13  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(12  głosami  „za”  ,„przeciw”-0,  „wstrzymało  się”-1)  przyjęła  wniosek  formalny
o przesunięcie projektu uchwały do prac w komisjach.

Ad.4.3. Wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości (na czas nie oznaczony).

Referent ds. gospodarki gruntami Pan Maciej Marek przedstawił projekt uchwały.

Komisja  Gospodarki,  Mienia  i  Bezpieczeństwa  Publicznego pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy
projekt uchwały.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  otworzył  dyskusję  do  projektu  uchwały.  Brak  pytań.  Dyskusję
zamknięto.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  13  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(13 głosami „za” ,„przeciw”-0, „wstrzymało się”-0) podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia



zgody na wydzierżawienie nieruchomości (na czas nie oznaczony).

Ad.4.4.  Zmieniającej  uchwały Nr  XXXVIII/246/17 z  dnia 27 kwietnia  2017 r.  w sprawie  udzielenia
dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane.

Referent ds. gospodarki gruntami Pan Maciej Marek przedstawił projekt uchwały. 

Komisja Budżetu,  Finansów i  Strategii  Gospodarczej  pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt
uchwały.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  otworzył  dyskusję  do  projektu  uchwały.  Brak  pytań.  Dyskusję
zamknięto.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  13  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(13  głosami  „za”  ,„przeciw”-0,  „wstrzymało  się”-0)  podjęła  uchwałę  w  sprawie
zmieniającej uchwały Nr XXXVIII/246/17 z dnia 27 kwietnia 2017 r. w sprawie udzielenia
dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane.

Ad.4.5. Nadania statutu Miejsko-Gminnemu Zespołowi Zakładów Opieki Podstawowej w Ścinawie.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła przedstawił projekt uchwały. 

Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej, Oświaty, Kultury i Sportu pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy
projekt uchwały wraz z autopoprawkami.

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję do projektu uchwały. 

I. Chrystyna:
Nie  jestem  pewna  ale  w  nagłówku  powinno  być  w  sprawie  nadania  statutu  Miejsko-Gminnemu
Zespołowi Zakładów Opieki Podstawowej w Ścinawie, a nie Społecznej tu jest pomyłka.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Tak w tytule uchwały.

M. Żogalska:
Ale społecznej też jest w paragrafie pierwszym trzeba to pozmieniać.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
W paragrafie drugim jest już właściwie tak czyli są dwie korekty.

M. Żogalska:
No i jeszcze na końcu w paragrafie 26.

Dyskusję zamknięto.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  13  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(13 głosami „za” ,„przeciw”-0, „wstrzymało się”-0) podjęła autopoprawkę zgłoszoną przez
Panią I. Chrystynę w tytule projektu.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  13  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(13 głosami „za” ,„przeciw”-0, „wstrzymało się”-0) podjęła autopoprawkę zgłoszoną przez
Panią M. Żogalską w paragrafie pierwszym.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  13  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(13 głosami „za” ,„przeciw”-0, „wstrzymało się”-0) podjęła autopoprawkę zgłoszoną przez
Panią M. Żogalską o dopisanie paragrafu 26.



Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  13  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(13 głosami „za” ,„przeciw”-0, „wstrzymało się”-0) podjęła uchwałę w sprawie nadania
statutu  Miejsko-Gminnemu Zespołowi  Zakładów Opieki  Podstawowej  w Ścinawie  wraz
z autopoprawkami.

Ad.4.6. Ustalenia zasad przyznawania i  wysokości  diet dla radnych Rady Miejskiej  w Ścinawie oraz
zwrotu kosztów podróży służbowych przysługujących radnym.

Przewodniczący Rady Miejskiej w Ścinawie Pan Marek Szopa przedstawił projekt uchwały.

Komisja  Budżetu,  Finansów i  Strategii  Gospodarczej pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt
uchwały.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  otworzył  dyskusję  do  projektu  uchwały.  Brak  pytań.  Dyskusję
zamknięto.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  13  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(13 głosami „za” ,„przeciw”-0, „wstrzymało się”-0) podjęła uchwałę w sprawie ustalenia
zasad przyznawania i wysokości diet dla radnych Rady Miejskiej w Ścinawie oraz zwrotu
kosztów podróży służbowych przysługujących radnym.

Ad.4.7. Zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy Ścinawy.

Skarbnik Miasta i Gminy Ścinawa Pani Marzena Dawedowska przedstawiła projekt uchwały. 

Komisja  Budżetu,  Finansów i  Strategii  Gospodarczej pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt
uchwały.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  otworzył  dyskusję  do  projektu  uchwały.  Brak  pytań.  Dyskusję
zamknięto.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  13  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(13 głosami „za” ,„przeciw”-0,  „wstrzymało się”-0)  podjęła  uchwałę w sprawie  zmiany
wieloletniej prognozy finansowej gminy Ścinawy.

Ad. 5 Przyjęcie protokołów z sesji Rady Miejskiej w Ścinawie:
1) Nr XXXIX z dnia 29 maja 2017 r.
2) Nr XL z dnia 22 czerwca 2017 r.
3) Nr XLI z dnia 29 czerwca 2017 r.
4) Nr XLII z dnia 23 sierpnia 2017 r.

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję do protokołu. Brak uwag. Dyskusję zamknięto.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  13 radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(11 głosami  „za”  ,„przeciw”-0,  „wstrzymało  się”-2) przyjęła  protokół  Nr  XXXIX z  dnia
29 maja 2017 r.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  13  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(13  głosami  „za”  ,„przeciw”-0,  „wstrzymało  się”-0)  przyjęła  protokół  Nr  XL  z  dnia
22 czerwca 2017 r.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  13  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(12  głosami  „za”  ,„przeciw”-0,  „wstrzymało  się”-1)  przyjęła  protokół  Nr  XLI  z  dnia
29 czerwca 2017 r.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  13  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(12  głosami  „za”  ,„przeciw”-0,  „wstrzymało  się”-1)  przyjęła  protokół  Nr  XLII  z  dnia



23 sierpnia 2017 r.

Ad. 6. Interpelacje i zapytania radnych. 
D. Pawłoszyńska:
Panie Burmistrzu co z przystankiem w Chełmku ?

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
W tej  chwili  został  sfinalizowany  przystanek  w Parszowicach  i  myślę,  że  teraz  będzie  realizowany
przystanek w Chełmku.

D. Pawłoszyńska:
Panie Burmistrzu słyszałam, że została przesunięta inwestycja dotycząca świetlicy w Dębcu i Dziesławiu
miało być w przyszłym roku zaczynane. Szczególnie zaniepokojony jest Dębiec, gdyż wydali pieniądze
z funduszu sołeckiego na plany.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Pani Radna jak Pani wie, mówiłem to na ostatnim konwencie sołtysów podając kolejność związaną
z realizacją poszczególnych świetlic. Kończyliśmy realizację wtedy Lasowic i następne świetlice, które
będą realizowane kolejno to świetlica w Parszowicach, Przychowej i świetlica w Zaborowie. Przetargi
były już ogłoszone, a teraz próbujemy zmontować finansowanie tych trzech świetlic, ponieważ oferty
przekraczają nam kosztorysy. Niestety teraz jest tak, że wykonawcy i te oferty, które składają również
budowlane na realizację zadań przekraczają to co mamy zazwyczaj zabezpieczone w budżecie. Ja będąc
na zebraniu nie deklarowałem kiedy to będzie realizowane, więc nie wiem skąd pytanie. Ostatnio jak się
widziałem w sprawie podziału nieruchomości mówiłem, że najprawdopodobniej będzie to rok 2019 i na
konwencie sołtysów też powiedziałem, że kolejnymi miejscowościami po tych trzech, które są jakby
w trakcie wyłonienia wykonawcy, że będzie to Dębiec, Dłużyce i Jurcz.

D. Pawłoszyńska:
A Dziesław  kiedy ?

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Dziesław będzie później. Tak jak Pani wie ilość realizacji świetlic jest warunkowana pieniędzmi, które
posiadamy.  Ponieważ  jeżeli  chodzi  o  świetlice  wiejskie  to  w  sytuacjach  dofinansowań  nie  mamy
żadnych możliwości w tej chwili jeżeli chodzi o wsparcie inwestycji na świetlicach. Jest tak zwana „Mała
odnowa wsi”  w tamtym roku  finansowaliśmy,  to  jest  kwota  30 000,00 zł,  a  oferty,  które  dotyczą
modernizacji  świetlic  wiejskich  to  kwoty  około  miliona  złotych  w tej  chwili.  My jesteśmy w stanie
wykonać dwa, może trzy obiekty w skali roku. Sfinalizowaliśmy Wielowieś i Lasowice i ogłaszaliśmy
przetarg już na te kolejne trzy świetlice,  a  następne czekają na realizację,  ponieważ nie jesteśmy
w stanie wydać swoich pieniędzy przy braku możliwości ubiegania się o środki zewnętrzne. Trzeba to
realizować na tyle na ile nas stać. Nie stać nas, żeby wydać więcej, niż mamy przewidziane. Jak wiecie
Państwo  wspiera  nas  też  Starostwo  Powiatowe  przekazując  nam  pieniądze  na  realizację  świetlic
i systematycznie to realizujemy. Trzeba uzbroić się w cierpliwość, żeby inwestycja na danej wsi została
zrealizowana. Niestety nie da się zrealizować 13 lub 10 świetlic w skali roku, ponieważ ograniczają nas
wydatki inwestycyjne, gdyż są to pieniądze budżetowe własne, które wydajemy na obiekty świetlicowe.

D. Pawłoszyńska:
W naszej  wsi  zdecydowaliśmy,  że  w tym roku  przekażemy dwie trzecie  i  obyło  się  bez  zgrzytów,
ponieważ wiemy, że to słuszny cel.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Jeżeli  wszystkie  sołectwa  zdecydują  się  przekazywać  dwie  trzecie  funduszu  sołeckiego,  tak  jak
deklarowały  solidarnie,  żeby  wspierać  inwestycję  świetlic.  Jeżeli  chodzi  o  koszty  inwestycyjne
proponowane to przekraczają nasze możliwości budżetowe, ale tylko dlatego, że mamy inne wydatki
zaplanowane związane chociażby z kanalizacją. Niektórzy chcieliby żeby już były realizowane inwestycje
ale  niestety  nie  da  się,  a  jeżeli  chodzi  o  angażowanie  się  sołectw  w  wydarzenia  kulturalne  np.:
powiatowe to mamy średnie zaangażowanie wyrażone nawet w ilości stoisk, które są na dożynkach,
w ilości wieńców na dożynkach ta aktywność sołectw jest nie duża.



Cz. Jastrzębski:
Odnośnie Lasowic jest tam robiony odpływ wody to będą korytowali i robić chodnik ?
Pani M. Żogalska wyszła 13:40 powrót 13:44
Pani A. Podbucka wyszła 13:47 powrót 13:51

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Generalna Dyrekcja Dróg sugerowała, że jest wszystko w porządku czyścili studzienki, ale nigdy nie
zdiagnozowali problemu. My mając możliwość skorzystania z wozu specjalistycznego przeznaczonego
do  takich  prac  sprawdziliśmy  kanalizację  i  okazało  się,  że  rura  jest  załamana  i  nie  ma  odpływu.
W  związku  z  tym  Dolnośląski  Zarząd  Kolei  zgodził  się  zmodernizować  to  za  swoje  pieniądze
i wydaje na to około 200 tys zł. W planach jeżeli chodzi o zakres jest wykonanie odwodnienia rurowego
wraz ze studzienkami odowodnieniowymi i nawierzchnią chodnika w tej części chodnika w której była
prowadzona inwestycja.

Cz. Jastrzębski:
Czy ta droga koło Pana Przeworskiego po wykonaniu kanalizacji jest ujęta w zakresie prac ?

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Jest  w  zakresie  czyli  naprawienie  chodnika  i  naprawienie  nawierzchni  tam,  gdzie  było  potrzebne
odkopanie i położenie sieci wodociągowej.

Cz. Jastrzębski:
Czy projekt kanalizacji będzie realizowany już w tym roku czy raczej nie jeżeli chodzi o przetargi ?

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
W tej kwestii mamy informację dla Państwa, iż ogłosiliśmy w poniedziałek przetarg jest on na kwotę
kilkudziesięciu milionów i w pierwszym etapie zakres dotyczący tego przetargu obejmuje wszystkie 14
wsi,  więc  najpierw  realizujemy  inwestycje  na  terenach  wiejskich.  Pracujemy  nad  specyfikacją,
uszczegóławiamy ją w zakresie przebudowy w Ścinawie kanalizacji sanitarnej i deszczowej. Ogłosiliśmy
przetarg 25 września z uwagi na procedury,  które wiążą się  z prawem zamówień publicznych Unii
Europejskiej,  przetarg  musi  odpowiednio  długo  „wisieć”.  Termin  składania  ofert  to  7  listopada
bieżącego roku. W zakresie tego zadania jest ujęte te 14 wsi  na, które dostaliśmy dofinansowanie
największe w historii  naszego samorządu czyli  35 milionów zł. Procedura przetargowa jest w trybie
zaprojektuj i wybuduj. Półtora tygodnia temu dostaliśmy informację od Narodowego Funduszu Ochrony
Środowiska akceptującą nasze ogłoszenie o przetargu. Jeżeli chodzi o zakres zadania to oprócz tych
pieniędzy,  które  dostaliśmy  na  koszty  kwalifikowane  czyli  wybudowanie  około  64  km  nowej  sieci
kanalizacyjnej,  mamy także zabezpieczone 5 milionów zł  w budżecie województwa tworzenie drogi
wojewódzkiej, tam, gdzie kanalizacja będzie przebiegała w drodze wojewódzkiej. Ta dotacja ujęta jest
w Wieloletniej Prognozie Finansowej na 2018 i 2019 w budżecie Województwa Dolnośląskiego i jest to
kwota 5 milionów złotych jak już wspomniałem. Mamy również pieniądze zabezpieczone na 4 lata w
budżecie samorządu powiatowego jest to kwota około 1,5 miliona zł rocznie, jest to kwota na tworzenie
dróg powiatowych w miejscu, gdzie będzie realizowana ta kanalizacja, mamy także uwzględnione w
naszym WPF środki na drogi gminne. Po wykonaniu tej inwestycji czyli wykonaniu zadania w 14 wsiach,
to wioski w których będzie realizowana sieć kanalizacyjna będą wyglądały tak jak wygląda w tej chwili
Chełmek Wołowski.  Mamy zabezpieczone finansowanie od każdego zarządcy drogi  żeby były nowe
nawierzchnie po wykonaniu prac ziemnych w tych wszystkich 14 wsiach, oprócz nowych nawierzchni
będą także w tych pasach dróg, tam gdzie pozwala na to szerokość drogi będą  realizowane chodniki
i nowe oświetlenie uliczne takie, które jest możliwe do zobaczenia w Parszowicach i Zaborowie. Myślę,
że  trzeba  się  cieszyć,  iż  rozpoczęliśmy  cały  proces  wyłonienia  wykonawcy  i  czekamy  teraz  do
7 listopada. Z końcem roku uda nam się wyłonić wykonawcę, którego przedstawimy na jakimś zebraniu
lub konwencie sołtysów dedykowanym tylko temu przedsięwzięciu. Po wyłonieniu i podpisaniu z nimi
umowy w pierwszej kolejności na podstawie ogólnej dokumentacji, ale bardzo szczegółowej specyfikacji
wykazującej,  w  których  miejscach  jaka  droga,  jaka  grubość  asfaltu,  gdzie  lampa  to  wybrany
wykonawca będzie musiał zaprojektować i po wyłonieniu będzie konsultował się z mieszkańcami. Będą
trwały prace projektowe i myślimy, że potrwają one minimum pół roku. Liczymy na to, że fizycznie
prace, roboty budowlane na tych 14 wsiach ruszą w drugiej połowie przyszłego roku liczymy, że latem



ale  wszystko  będzie zależało  od tego czy  uda nam się  wyłonić  wykonawcę,  jak szybko zawrzemy
umowę, jak szybko będą prowadzone prace związane z projektowaniem. 
P. Kowalski:
Czy drogi powiatowe będą teraz naprawiane przed zimą ?

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Tak,  dzisiaj  rozpoczęto  paczerowanie  jak  również  realizacja  napraw i  z  tego  co  wiem zaczęto  od
miejscowości Tymowa.

J. Szebeszowicz:
W Zaborowie odbyło się zebranie żeby ustalić fundusz sołecki na 2018 rok i Pan Barylak zgłosił, że
w szkole chciałby zrobić przedszkole i żłobek, jak również boisko i ławkę.

M. Ratajczak:
Będą wnioski do budżetu to niech składa taki wniosek.

M. Mostowski:
Panie Burmistrzu przecieka dach na świetlicy w Dziewinie trzeba było poprawić opierzenie przy kominie
od strony wiaty.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Mam prośbę proszę to zgłosić Panu Przemkowi Lindzie w ramach napraw.

M. Mostowski:
Już zgłaszałem, ale opornie to idzie i dlatego proszę żeby Pan jeszcze też zgłosił.

H. Kozak:
Panie Burmistrzu czy zostały zweryfikowane ubytki znaków informujących o nazwie ulic, ponieważ po
tych burzach dochodzą informacje, że niektóre nie są jeszcze naprawione okolice ul. Klasztornej, park.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Rozmawiałem z Dyrektorem i prosiłem żeby przejechali po całej Ścinawie i zweryfikowali jeżeli chodzi
o to oznakowanie związane z nazwami ulic ale także inne oznakowanie ponieważ często przewracają
złośliwie  albo  obracają  np.:  zakazy  zatrzymywania  się  dotarła  do  mnie  prośba  żebym zareagował
i zgłosiłem to więc myślę, że za chwilę będzie to realizowane. Wczoraj już miałem sygnał od mieszkanki
z osiedla Klasztorne, że są tam powyginane nowe znaki, które zostały zamontowane niedawno.

H. Kozak:
Jeszcze chciałem spytać kiedy będą znaki na osiedlu domków jednorodzinnych koło torów to, które nie
zostało zrealizowane ?

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Problem  jest  coraz  częściej  zgłaszany  chociażby  z  tego  względu,  iż  korzystamy  ze  sklepów
internetowych  i  jest  problem  z  dojechaniem  do  posesji.  Jeżeli  chodzi  o  to  osiedle  domków
jednorodzinnych to na pewno zrobimy to w przyszłym roku.

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan M. Szopa:
Jeżeli  chodzi  o  numery  posesji  to  jest  obowiązkiem  właściciela  posesji  umieścić  numer  posesji
w widocznym miejscu. Mało tego obowiązkiem naszym jest, że od zmroku do świtu numer ma być
podświetlony i to jest ustawowo ustalone. Na naszym ternie miasta i gminy nie ma kontroli, ponieważ
ostatni była taka sytuacja, że ktoś miał zawał i karetka nie mogła trafić, a tylko dlatego, że nie było
numeru posesji, a to jest obowiązkiem właściciela.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Jest oczywiście taka ustawa o utrzymaniu porządku i czystości i możemy wzywać właścicieli posesji do
tego żeby kosili,porządkowali itd.



M. Ratajczak:
Wracam do sprawy gazu bo tam miała być jakaś zgoda tak?

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Nie mamy jeszcze informacji z ministerstwa była prośba do PKP Nieruchomości, a do nas informacja, że
do końca sierpnia dostaniemy informacje, ale jak na razie jeszcze takiej informacji nie mamy. Dzwoniła
Pani z PKP Nieruchomości w kwestii z fizyczną rozbiórką torów i zbieraniem złomu i informowała, że
jeszcze nie ma z ministerstwa informacji.
Jeżeli  chodzi o kwestie związane z gazem to w tej  chwili  firma GEN.GAZ uzgadnia z nami wejście
w  drogi  gminne.  Przedłożyła  nam  dokumentację  projektową  na  sieć  dystrybucyjną,  jeżeli  chodzi
o  miasto  Ścinawa i  tutaj  tak  jak  mówiłem wcześniej  pierwszy  etap  związany  już  z  narysowanym
projektem rozbudowy sieci  gazowej w naszym mieście wiąże się z zaopatrzeniem w gaz tej  części
miasta patrząc od ul. Legnickiej, Słowackiego, Kilińskiego, Spacerowa, później mamy osiedle domków
jednorodzinnych zwane złodziejowem i wzdłuż ulicy Jagiełły aż w kierunku Straży Pożarnej i to jest
pierwszy etap. W drugim etapie jeżeli będzie już funkcjonowało. My jesteśmy na etapie finalizowania
jeśli  chodzi  o  kwestię  związaną,  musieliśmy  uzyskać  pozwolenie  wodno  –  prawne,  żeby  w  kilku
miejscach przejść przez cieki wodne i jeśli dobrze pamiętam to 10 października mamy dysponować
uzgodnieniami  wodno-prawnymi  z  przejściem pod ciekami  na trasie tej  nieczynnej  linii  kolejowej  .
Później  będzie  oficjalny  wniosek  złożony  o  pozwolenie  na  budowę  więc  myślę,  że  będziemy  już
dysponować nim pod koniec października lub początek listopada jeżeli chodzi o rurociąg. Myślę, że w
tym samym okresie będzie również pozwolenie na budowę sieci dystrybucyjnej w mieście. Może do
tego czasu dostaniemy też oficjalną zgodę ministerstwa  i będziemy mogli podpisać umowę notarialną z
PKP Nieruchomości, której treść mamy uzgodnioną już od roku czasu.

H. Kozak:
Chciałem dodać, że osiedle to ma nazwę osiedle młodzieżowe.

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan M. Szopa:
Słabo się przyjęła ta nazwa.

A. Parzyńska:
Ulica Chobieńska kiedy będzie w drugim etapie ?

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Proszę podejść do Pana Przemka to pokaże projekt na mapach, ponieważ my mamy to do uzgodnienia.
Firma, która to realizuje przekazała nam dwa segregatory dokumentacji do uzgodnienia jeżeli chodzi
o Ścinawę i ja nie pamiętam czy ulica Chobieńska jest włączona.

A. Parzyńska:
Ponieważ doszły mnie słuchy, że gaz szybciej będziemy mieli od strony Rudnej niż Ścinawy.

J. Szebeszowicz:
Jadąc wkoło Biedronki i od strony torów jest pół metra załamania drogi nie można coś z ty zrobić ?

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Teren ten należy do PKP my mamy teren ten tylko w utrzymaniu w sensie odśnieżania sprzątania.

M. Żogalska:
Może zrezygnować z tego objazdu za Biedronką.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Nie wiem czy pamiętacie Państwo, że ten autobus 112 jest głównie po to aby skomunikować się jak
najbliżej ze stacją PKP i w części ta linia jest finansowana z Powiatu i jest to głównym uzasadnieniem
tego finansowania. Jeżeli chodzi o kwestię związaną z naprawą to my zgłosimy ten problem do PKP.

M. Ratajczak:
Panie  Burmistrzu  tam jest  bardzo  niebezpiecznie,  żeby  w tym rejonie  przejeżdżał  autobus.  Byłam



świadkiem takiego zdarzenia, że nadjechał samochód ciężarowy i autobus nie był w stanie go ominąć,
pasażerowie wysiedli i pomagali kierowcy wyjechać z tej drogi. 

I. Chrystyna;
Panie Burmistrzu kilkakrotnie składałam wniosek odnośnie ustawienia barierek w Tymowej przy kościele
i chciałam zapytać ponownie kiedy ?

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Dyrektor ZGK mówił mi, że będzie to realizował.

I. Chrystyna:
Dzięki Pana interwencji została załatana jedna dziura, a ta większa dziura została, może teraz przy
okazji łatania dróg można by było skończyć to co zaczęte.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
To nie jest ten materiał, ponieważ paczerowanie to jest to masa smołowa, a do łatania dziur jest masa
bitumiczna ale będzie jeszcze realizowane łatanie dziur.

I. Chrystyna;
Czy coś wiadomo  w temacie szkoły w Tymowej czy jest już ekspertyza ?

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Ekspertyza  od  rodziców  wpłynęła  do  nas  i  wpłynęła  też  do  Powiatowego  Inspektora  Nadzoru
Budowlanego.  Wpłynęło  również  pismo  od  rodziców  żebym podjął  decyzję.  W związku  z  tym,  że
prowadzi postępowanie Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego i też nie chciałbym brać tej decyzji
na siebie, ponieważ jak już mówiłem to się wiąże z odpowiedzialnością czy będzie to funkcjonowało
tam  czy  nie  więc  czekamy  na  decyzję  Powiatowego  Inspektora  Nadzoru  Budowlanego  myślę,  że
niedługo powinna przyjść ta decyzja.

I. Chrystyna;
Jeżeli szkoła w Tymowej zostanie przywrócona do funkcjonowania ?

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Jeżeli uzna, że szkoła nadaje się do użytkowania to, tak jak powiedziałem na zebraniu to ja nie widzę
przeszkód  żeby  zajęcia  wróciły  z  powrotem  do  obiektu  w  Tymowej.  Ale  jeżeli  dostaniemy  jakieś
zalecenia,  które  będziemy musieli  wykonać  np.:  związane z  konstrukcją  obiektu  i  będą  trudne do
wykonania przy obecności dzieci to będziemy dążyli do tego aby wykonać najpierw te zalecenia.

M. Ratajczak:
Chciałam zapytać odnośnie budynków po PKP czy jest już możliwość odzyskania ich i przeznaczenia
np.: na mieszkania ?

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Jeżeli chodzi o budynek po byłej przychodni to jak na razie trwa dyskusja między nami, ponieważ mogą
nam przekazać ten budynek na realizację celów związanych z opieką społeczną, ale najpierw muszą
spróbować go komercyjnie sprzedać. Na razie nie podjęli próby komercyjnej sprzedaży, tylko wycenili
ten obiekt i chcą nam oddać ten obiekt za pieniądze (250 tys). My chcemy przeznaczyć ten obiekt na
mieszkania socjalne, ponieważ na to jest dofinansowanie. Jeżeli nie uda im się sprzedać komercyjnie
tego obiektu, a mają na to bodajże dwie próby to wtedy będą mogli przekazać nam budynek bezpłatnie

M. Ratajczak:
Tylko czy wtedy będzie jeszcze coś do przekazania ?

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
No  właśnie,  ponieważ  chcą  za  wszelką  cenę  żeby  gmina  im  zapłaciła,  a  my  za  te  250  tys
wyremontujemy budynek i przystosujemy na mieszkania socjalne.



M. Ratajczak:
Czy są lub będą podejmowane działania odnośnie akcji anty smogowej na terenie Ścinawy ?

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Wprowadzając gaz do Ścinawy liczymy na to, że niska emisja będzie emitowana. Są projekty może uda
nam się utworzyć stację,  która będzie diagnozowała stan powietrza.  Takie stacje są we Wrocławiu
i jeżeli chodzi o określenie pyłów,  to jest obliczane.

M. Ratajczak:
Nie możemy takiej stacji sobie zainstalować i dlatego w Ścinawie nigdy nie będą wyniki wiarygodne.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Urząd  Marszałkowski  Województwa  Dolnośląskiego  analizuję  ustawę  anty  smogową  czy  uchwałę,
ponieważ chce wprowadzić monitorowanie tego stanu. Jeżeli dojdzie to do skutku to może z pieniędzy
zewnętrznych uda nam się zrealizować kilka takich stacji  w naszym mieście żeby  monitorować czy
faktycznie  jest  taka  szkodliwa  ta  niska  emisja  w  naszym  mieście.  Ponieważ  wnioski  z  obliczeń
algorytmicznych wskazują, że u nas po prostu nie ma takiego problemu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan M. Szopa:
Panie Burmistrzu zbliża się zima i proszę wpłynąć na osobę, która odpowiedzialna jest za znaki drogowe
w Ścinawie, ponieważ do tej pory cierpliwie czekałem i myślałem, że zostanie to załatwione poprzez
telefoniczny kontakt z tą osobą i było mówione, iż są uzgodnienia z Policją. Dwa lata temu prosiłem
o znaki  pionowe na miejscach parkingowych dla osób niepełnosprawnych i  do tej  pory jest to nie
zrealizowane i dzisiaj proszę ponownie jak również ponaglam i od tej pory będę to pilotował dlatego, iż
znak poziomy zakryty jakimkolwiek pojazdem jest nie widoczny i  nie widać,  że jest to miejsce dla
niepełnosprawnych. Jeżeli spadnie śnieg to też nie będzie widać oznaczenia tego miejsca, a z tego co
mi  wiadomo  zmieniły  się  przepisy  i  miejsce  parkingowe  powinny  być  szczególnie  oznaczone  czyli
niebieskie i biały rysunek, oznaczenie takiego miejsca powinno być pionowe i poziome. Dlatego też
proszę kolejny raz o interwencję w sprawie znaków pionowych 

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Dobrze Panie Przewodniczący dopilnuję tego.

M. Żogalska:
Mam prośbę w kwestii progu zwalniającego na ul. Wiosennej, ponieważ na pewno wpłyną taki wniosek
do Urzędu i ja również popieram ten wniosek jest również dołączona do tego wniosku zgoda prawie
wszystkich mieszkańców. W związku ze zmianą organizacji  koło szkoły przydałby się  ten próg aby
spowolnić ten ruch, który się nasilił  w związku z tą zmianą. Dlatego też jeszcze raz proszę również
w imieniu mieszkańców.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Tak wiem, byłem widziałem ale często jest tak, że za miesiąc mieszkańcy chcą żeby usunąć ten próg.

M. Żogalska:
Tak, rozmawiałam z mieszkańcami na ten temat ale stwierdzili, że chcą na pewno.

Ad. 7 Wolne wnioski.

Brak.

Ad. 8 Zapytania sołtysów.

Brak zapytań.

Ad. 9. Sprawozdanie Burmistrza Ścinawy z prac w okresie międzysesyjnym.



Brak uwag.
Ad. 10. Sprawozdanie Burmistrza Ścinawy z wykonania uchwał Rady w okresie międzysesyjnym.

Brak uwag.

Ad.11. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 

Działając w oparciu o § 12 ust. 2 Regulaminu Rady Miejskiej stanowiącego załącznik nr 5 do Statutu
Miasta i Gminy Ścinawa na wszystkie zapytania i interpelacje na które nie udzielono odpowiedzi zostaną
udzielone na piśmie.

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan M. Szopa:
Pani Wando proszę chciała Pani nam przekazać informację.

Pani W. Kucner:
Chciałam przekazać, że ze Związku Nauczycielstwa Polskiego planujemy zorganizować wyjazd na balet
ukraiński bilety kosztują 130 zł i tańszy bilet po 120 zł odbędzie się to 6 listopada o godzinie 19:00,
a druga impreza 27 listopada też o 19:00to jest zestaw arii  operetkowych, gdzie występują artyści
Opery Warszawskiej i kosztuje 120 zł, 100 zł w zależności od miejsca, 90 i 80 zł miejsca balkonowe.
Jeżeli chcieliby Państwo jako radni, czy Pan Burmistrz chciałby zaprosić swoich pracowników w ramach
funduszu socjalnego to jest taka możliwość, zadzwonić trzeba w miarę szybko, ponieważ ja wczoraj
rozmawiałam na ten temat.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Czy koszty dojazdu też dochodzą ?

Pani W. Kucner:
Tak jeszcze koszty dojazdu trzeba doliczyć.

Ad. 12. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady. 

Dziękuję radnym za uczestnictwo w miesiącu sierpniu i wrześniu w różnych uroczystościach, składaniu
kwiatów, ponieważ było tego dużo. 
Panie Burmistrzu dziękujemy za wyjazd.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Ścinawie o godz. 14:28
zamknął obrady XLIV sesji  Rady Miejskiej  w Ścinawie w VII kadencji  2014-2018. Na tym protokół
zakończono.  

                                                                                                 Obradom przewodniczył:  
                                                                                                   Przewodniczący Rady Miejskiej
Protokołowała: Klaudia Stachów                                          
                                                                                                                 Marek Szopa      


